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سرویس سیاسی-
روزنامه اعتماد روز گذشته گفت وگویی با عضو تیم مذاکره کننده هسته ای در توافق سعدآباد- در دولت اصلاحات 
که هم اکنون ساکن آمریکاست منتشر کرد که وی در بخشی از این گفت و گو درباره مذاکرات وین اظهار کرده است: 
»در برخي مواضع رســمي ایران گفته مي شــود ما در صورتي به برجام بازمي گردیم که آمریکا تمام تحریم هایي که 
پس از انقلاب اعمال کرده را بردارد. این مجموعه دنیایي از تحریم هاي متنوع و متعدد است که فراهسته اي است. 
آیا ایران حاضر است براي رفع تحریم هاي فراهسته اي، مذاکرات فراهسته اي انجام دهد؟ خیر. ایران اعلام کرده که 
ما غیر از هسته اي درباره هیچ موضوعي مذاکره نمي کنیم. بنابراین در عمل به اینجا مي رسیم که فقط تحریم هاي 
هســته اي در چارچوب برجام باید برداشته شــوند و اینکه ما بگوییم همه تحریم هاي فراهسته اي هم باید برداشته 

شوند، عملا اتفاق نخواهد افتاد.«
گفتنی اســت متأسفانه رسانه های منتســب به یک جریان خاص سیاسی در داخل کشور درست در زمانی که 
آمریکا و اروپا در سیاست های خود علیه کشورمان به بن بست رسیده و باید  گریبان این عهدشکنان را گرفت، توپ 

را به زمین خودی شوت کرده و عصا زیر بغل آمریکا و اروپا می گذارند.
این روزنامه ها در حالی در مقام توجیه عهدشــکنی غربی ها و در حقیقت در نقش ســخنگویی دولت آمریکا و 
کشورهای اروپایی برآمده و عدم دادن امتیازات بیشتر در برجام از سوی ایران را دلیل اصلی به نتیجه نرسیدن این 
توافق عنوان کرده و به نوعی پیشــاپیش جمهوری اســلامی را مقصر شکست احتمالی مذاکرات دانسته اند که تا به 

امروز حتی اندیشکده ها و رسانه های غربی نیز چنین ادعایی را مطرح نکرده بودند!
بر همین اساس کارشناسان ارشد حوزه بین الملل بارها بر این مهم تأکید کرده اند که برنامه هیچ کشوری علیه 
کشــور دیگر بدون زمینه  سازی های داخلی عملیاتی نخواهد شد و حمایت دولت آمریکا از برخی گروه های سیاسی 

داخلی ایران، برای بزنگاه هایی است که آمریکا قصد عملیاتی کردن برنامه های خود علیه ملت ایران را دارد. 
اهمیت این عناصر داخلی یا شبکه همکار غرب در داخل کشور از آنجاست که این جریان که تا دیروز با دادن 
آدرس های غلط به افکار عمومی و با بزک کردن آمریکا، کلید حل مشــکلات را در تعامل گســترده با غرب نشــان 
می دادند، اکنون پس از قربانی شــدن صنعت هســته ای و نقض عهدهای مکرر آمریکا و اروپا و عدم دستیابی ایران 
به منافع حداقلی در برجام به دنبال زمینه چینی برای مذاکرات مجدد با آمریکا هستند تا این بار قدرت منطقه ای و 

موشکی ایران قربانی شود.
به واقع آمریکا به این جریان امید بســته تا بتواند با کمک آنها دوران جدیدی از فشــار را تحمیل و کشور را به 
موافقان سازش و امتیازدهی بیشتر و مخالف آن را دو پاره کند. جریانی که آمریکا طمع کرده که دوباره تلاش خواهند 

کرد تسلیم را تئوریزه کنند و آنها مهم ترین سرمایه های تحریم کنندگان ملت در ایرانند.
پروژه اصلاح طلبان برای تبدیل ایران به لیبی

روزنامه های اصلاح طلب وقتی می خواهند چیزی را آنگونه که دوســت دارند به خورد مخاطبان دهند گاه به ورطه 
تحلیل های خنده دار و مضحکی می افتند.

یکی از نمونه های آنچه گفته شد در سرمقاله دیروز روزنامه شرق وجود دارد. آنجا که نویسنده سرمقاله که متاسفانه 
دیپلمات هم معرفی شده طوری به تحلیل می پردازد که نشان دهد فعالیت کشورمان در توانمندی های دفاعی و یا یک 
تیتر کیهان باعث شــده تا برخی ســران کشورهای مرتجع عرب به پروژه عادی  سازی روابط با اسرائیل تن دهند! تصور 
کنید چنین اشخاصی با چنین تحلیل هایی زمانی به عنوان دیپلمات کشورمان ماموریت تامین منافع این آب و خاک را 

به عهده داشته اند؛ صدالبته که این شامل اکثر دیپلمات های نکته بین و سخت کوش کشورمان نمی شود.
در این نوشتار آمده:  پس از دستاورد توافق هسته ای و درحالی که رفع تحریم های منتج از برجام، خبر امیدوارکننده ای 
برای صاحبان صنایع بزرگ، پیمانکاران و سرمایه گذاران بین المللی بود، مخالف خوانی با توافق، فعالیت گسترده تبلیغاتی 
برای مقابله با آنچه برجام ۲ و ۳ از جانب »دلواپســان« نام گذاری شــده بود و خطوط قرمز »عدم مذاکره« درباره توان 

موشکی و منطقه به گفتمان غالب کشور تبدیل شد.«
در این رابطه باید گفت که در دولت قبل که همفکران نویســنده این یادداشت عهده دار مذاکرات هسته ای بوده اند 
مگــر قرار بوده در رابطه با موضوعات موشــکی مذاکره ای صورت گیرد؟! اگر قرار نبــوده که اصلا تمام دنیا درباره اش 
صحبت کنند... چرا که آنها در باره موضوعی که قرار نیســت رخ دهد به ایراد ســخن پرداخته اند. اما شیوه ای که در این 
نوشته آمده گویای آن است که انگار جماعتی قرار بوده همان بلایی که سر لیبی آورده شد را بر سر ایران نیز بیاورند.

برج  های دوبی ارزشمندتر از جان صدها هزار کودک!
 در ادامه نوشــتار شــرق می خوانیم: »در پرتو این راهبرد، منطقه و کشــورهای پیرامون  به جولانگاه مهم ترین و 
خطرناک ترین دشمن ما تبدیل شدند. در سال های نه چندان دور اگر یک کشور کوچک و ضعیف در دورترین نقطه کره 
زمین روی خوشــی به اســرائیل نشان می داد، مورد غضب ایران قرار می گرفت و تا قطع رابطه با آن واحد سیاسی جلو 
می رفتیم. امروز در چه مرحله ای هســتیم؟ درحالی که امارات نرد عشق با اسرائیل می بازد، جناح های تند داخل که در 
دولت قبل از موشک باران دوبی و ابوظبی داد سخن می دادند، لبخند یک مقام دست چندم امارات به ایران را سیاستی 

موفق در راستای گسترش دولت جدید در روابط با همسایگان تفسیر می کنند.«
به قول مولوی »از قیاسش خنده آمد خلق را «. در این مورد لازم به ذکر است که بزرگ نمایی یا وانموده  سازی از 
برخی مفاهیم را جناح موســوم به اصلاح طلب گاه به شــکلی دنبال می کند که خود بیگانگان انجام نمی دهند. آنچه در 
این نوشتار با عنوان موشک باران دوبی و... عنوان کرده اشاره به تیتر کیهان است. تیتری که در همان روزهای انتشارش 
نیز با  های و هوی روزنامه های اصلاح طلب از یک ســو و رســانه های فارسی زبان خارجی از دیگر سو رو به رو شد. اما در 
آن روز آنچه در صفحه نخســت کیهان آمده بود این بود: »گزارش کیهان از عملیاتی شــدن تهدیدهای یمن / شلیک 
موشــک انصار الله به ریاض؛ هدف بعدی دوبی« چنانکه پیداســت و در روتیتر کیهان نیز آمده گزارش خبری کیهان از 
قول مقام های انصارالله است که تهدیدهایشان را عملی کرده اند و نیز تهدید کرده بودند در صورت ادامه حملات دوبی 

را نیز هدف قرار می دهند. 
نکته دیگر این اســت که جهانی به غایت تاســف برانگیز داریم. جهانی که در آن جماعتی این چنین برای برج های 

دوبی نگران می شوند اما گویا جان میلیون ها کودک و زن بی دفاع و مظلوم یمن هیچ.... 
حجم نقدینگی دولت روحانی تیشه به ریشه اقتصاد کشور زد

روزنامه آفتاب یزد در مطلبی نوشت: »اکثر اقتصاددانان بر این عقیده  هستند که بزرگترین چالش بدنه اقتصاد ایران 
در برهه کنونی حجم نقدینگی است. متاسفانه حجم نقدینگی خلق شده در ۸ سال دولت تدبیر و امید رکورد بی سابقه ای 

در کارنامه اقتصاد ایران به ثبت رسانده است.«
آفتاب یزد نوشــت: »این در حالی اســت که طی همین مدت، ارزش پولی ملی افت شدیدی را به ثبت رسانده و به 
بیان ساده طی این مدت خلق پول بدون پشتوانه تولید ناخالص داخلی، تیشه به ریشه اقتصاد نحیف کشور زده است. با 

این حال باید دید دولت سیزدهم چگونه می خواهد همراه با دوبرابر کردن یارانه ها، تورم را نیز کنترل کند؟«
 در ادامه این مطلب آمده اســت: »محمود جامســاز، اقتصاددان در این باره به آفتاب یزد گفت:» هدف دولت تورم
۲۲ درصدی است که با توجه به شرایط موجود و تورمی که با آن مواجه هستیم، از سوی دیگر با توجه به سیاست هایی 
که دولت از آن صحبت می کند و می گوید که استقراض از بانک مرکزی خط قرمز دولت است، این موضوع میسر نخواهد 
شــد چرا که گرچه سیاســت هایی که دولت از آن صحبت می کند در حرف بسیار راحت است اما در عمل امکان اعمال 

سیاست های پولی صحیح در یک ساختار اقتصاد دولتی سیاسی رانتی وجود ندارد.«

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران خبر داد 
بازگشت تولید برق نیروگاه اتمی بوشهر

 به مدار بهره برداری تا ۳ روز آینده
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران گفت: نیروگاه اتمی مطابق 
برنامه زمان بندی شده در حال تعمیرات است و حدود ۱۰ دی در مدار قرار 

خواهد گرفت.
در حالی که واحدهای حرارتی تولید برق که ســهمی حدوداً 90 درصدی در 
تأمین برق کشور دارند، به خاطر محدودیت های سوخت رسانی )اعم از گاز طبیعی و 
سوخت مایع( در روزهای سرد سال با محدودیت هایی در تولید مواجه اند و متولیان 
امر در حال تلاش هستند هرچه در سوخت رسانی گاز طبیعی به نیروگاه ها ناشی از 
افزایش مصرف گاز در بخش خانگی محدودیت ایجاد می شود، با جایگزین کردن 
ســوخت مایع، نیاز برقی کشور را بدون اختلال تأمین کنند، ظرفیت تولید پایدار 

برق هسته ای می تواند این روزها به کمک شبکه برق کشور بیاید.
مصطفی رجبی مشهدی، مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق و سخنگوی 
صنعت برق ایران درخصوص زمان بازگشــت نیروگاه اتمی بوشــهر به مدار تولید 
بــه خبرنگار اقتصــادی خبرگزاری تســنیم گفت: نیروگاه اتمــی مطابق برنامه 
زمان بندی شده در حال تعمیرات است و حدود 10 دی در مدار قرار خواهد گرفت.

به گزارش تسنیم، بازگشت ظرفیت 1000 مگاواتی تولید برق در نیروگاه اتمی 
بوشهر به مدار تولید، می تواند کمک مؤثری در راستای افزایش پایداری شبکه برق 

کشور در این روزهای سرد سال باشد.
فرمانده سپاه فجر فارس:

 مطالبه ما از فرماندهان بسیج 
تلاش مستمر و حضور جهادی و فراگیر در تمام برنامه هاست

شیراز – خبرنگارکیهان:
فرمانده ســپاه فجر فارس گفت: بســیج آمادگی حضور در تمامی 
عرصه های مورد نیاز کشور را دارد که نمونه این حضور را در ایام مقابله با 

کرونا و کمک های مومنانه شاهد بودیم.
سردار یدالله بوعلی در حاشیه دوره آموزشی فرماندهان حوزه های مقاومت بسیج 
محلات فارس با بیان اینکه نقش محوری فرمانده در پیشــبرد امور و مأموریت ها 
غیرقابل انکار است، گفت: از مؤلفه های مؤثر در موفقیت یک فرمانده؛ باور، اعتقاد 

و انگیزه او برای اثرگذاری، اخذ تصمیمات تعیین کننده و گره گشا بودن است.
وی خاطرنشان کرد: انتظار و مطالبه ما از فرماندهان بسیج، تلاش مستمر و 

حضور جهادی و فراگیر در برنامه هاست.
فرمانده ســپاه فجر فارس با اشــاره به نقش تعیین کننده بسیج در امر مهم 
فرهنگ  ســازی، گفت: کمک های مومنانه، نذر رهایــی، تأمین لوازم التحریر برای 
دانش آموزان نیازمند و بسیاری طرح های دیگر مرهون تلاش و خلاقیت پایگاه ها 

و حوزه های مقاومت بسیج است.
او با تاکید بر اهمیت حمایت از پایگاه های مقاومت بسیج، ادامه داد: حوزه های 
مقاومت بســیج مبدا تحول و تعالی در بسیج هستند و اجرای طرح های شاخص 
توسط بسیجیان و پایگاه های مقاومت بسیج، نام فارس را در سطح کشور برجسته 

کرده است.
مشاور وزیر، مدیركل میراث  فرهنگی 

گردشگری و صنایع  دستی اصفهان شد
اصفهان- خبرنگار کیهان:

 وزیر میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی در حکمی علیرضا 
ایزدی را با حفظ ســمت مشاور وزیر به عنوان مدیرکل میراث  فرهنگی، 

گردشگری و صنایع  دستی اصفهان منصوب کرد.
در قســمتی از حکم نامبرده  آمده اســت: انتظار دارد با تکیه بر ظرفیت های 
فرهنگی، تاریخی، اجتماعی، سیاســی و دینی استان، در اجرای راهبردهای کلان 
وزارتخانه مبتنی بر تغییر، تحول، توسعه و فناوری و تحقق اهداف و ماموریت های 

تعیین شده اهتمام جدی نمائید. 

برنامه های سیزدهمین
 جشنواره فراگیری نخستین واژه »آب« 

شیراز-خبرنگارکیهان:
با شروع سیزدهمین جشنواره نخستین واژه »آب« فعالیت های فرهنگ 
 سازی در زمینه مدیریت مصرف بهینه آب توسط روابط عمومی شرکت 

آب و فاضلاب شیراز در مدارس از سر گرفته شد.
اکنون با بازگشایی مدارس و واکسینه شدن دانش آموزان، فعالیت های فرهنگی 
روابط عمومی و آموزش همگانی آبفا شیراز با آغاز سیزدهمین جشنواره »نخستین 
واژه آب« برای نهادینه شــدن فرهنگ مصرف بهینه آب با پیوستگی بیشتری از 

سر گرفته شده است.
در همین راســتا کارشناسان و سفیران روابط عمومی و آموزش همگانی آبفا 
شیراز با حضور در مدارس طی سخنانی بر اهمیت و نقش آب در زندگی و ضرورت 

صرفه جویی در مصرف این مایع حیاتی تاکید کردند.
محمد امین آبادیان، سرپرست روابط عمومی و آموزش همگانی آبفا شیراز در 
حاشیه ویژه برنامه های سیزدهمین جشنواره »نخستین واژه آب« گفت: با برگزاری 
این جشنواره، دانش آموزان کلاس اولی با یاد گرفتن واژه آب، راه های درست مصرف 

کردن آب را نیز می آموزند.
گفتنی است پس از انجام سخنرانی، پکیج های آموزشی شیوه های صرفه جویی 

به دانش آموزان و تعدادی لوازم کاهنده مصرف آب به مدرسه اهداء شد.
همچنین برای اولین بار، امکان ثبت دقیق وضعیت مکانی محل نصب کنتور بر 
روی سامانه GIS توسط مأمورین قرائت کنتور در آبفا شیراز صورت گرفته است. 
با عنایت به لزوم ارائه راهکارها و پیشــنهاد ها جهت بهبود روند قرائت کنتور 
مشــترکین مناطق آبفا شیراز، دوره آموزشی به همین منظور در تالار آب منطقه 
یک شــرکت آب و فاضلاب شیراز با حضور تمامی مأمورین قرائت کنتور مناطق 
برگزار شــد که در این دوره آموزشی، جانمایی محل قرار گرفتن کنتور در املاک 

مشترکین همزمان با قرائت کنتور و ثبت GPS آموزش داده شد.
ساسان سلیمانی معاون خدمات مشترکین و درآمد آبفا گفت: برای جلوگیری 
از بروز اشــتباه ثبت موقعیت مکانی دستگاه اندازه گیری مصرف، به صورت آنلاین 
در دو دوره متوالی انجام می شــود تا در صورت بروز خطا در محل ثبت اطلاعات 

بلافاصله و بر خط به کنتورخوان اطلاع داده شود.
معاون منابع طبیعی خراسان رضوی :

كانون گرد و غبار قره قوم تركمنستان 
باید مدیریت شود

مشهد- خبرنگار کیهان:
 معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی 
گفت: ضرورت دارد کانون گرد و غبار قره قوم ترکمنســتان مدیریت 
 شــود و این امر به سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری ایران اعلام 

شده است.
علی شکاری در گفت و گو با ایرنا افزود: با توجه به اینکه خراسان رضوی 
و شهرستانهایی مانند سرخس به شدت تحت تاثیر این کانون در ترکمنستان 
هستند مدیریت این کانون برای ما هم بسیار مهم است گر چه طبق اخباری 

که داریم تا کنون ارتباطی در این زمینه با ترکمنستان برقرار نشده است.
معاون اداره کل منابع طبیعی خراســان رضوی گفت: معتقدیم این کانون 

گرد و غبار باید با استفاده از اعتبارات بین المللی مدیریت و کنترل شود.
شکاری با اشاره به اجرای تجربه موفق پروژه ترسیب کربن و وجود نمونه های 
موثر آن در شهرستانهای بجستان و سبزوار افزود: می توان از محل اعتبارات این 
پروژه نیز اقدام موثری برای مدیریت گرد و غبار در شهرستان سرخس با توجه 

به وخامت اوضاع هوای این شهرستان طی روزهای اخیر انجام داد.
ترسیب کربن به جذب دی اکسید کربن اضافی جو توسط اندام های هوایی و 
زیرزمینی گیاهان مرتعی به منظور کاهش پدیده گرمایش زمین گفته می شود.
وی تصریح کــرد: همچنیــن برای اجرای پروژه ترســیب کربــن و ارائه 
 آموزشــهای لازم در ایــن زمینه به کشــور ترکمنســتان آمادگــی لازم در

خراسان رضوی وجود دارد.

درمکتب امام

بیت المال مسلمین را بزرگ بشمارید
این دســتور است در طول تاریخ برای کسانی که متکفل حکومت 
هستند که تا اندازه ممکن در بیت المال تصرف نکنند، یک دِرهَمش در 
آن طرف حساب دارد. باید حساب بدهیم، باید در پیشگاه خدای تبارک 
و تعالی، در کارهایی که می کنیم، تصرفهایی که در بیت المال می کنیم، 
باید بعد حساب بدهیم چرا؟ زیاده روی شده باشد، مجازات دارد؛ عدالت 

شده باشد، مجازات خیر دارد. بیت المال مسلمین را بزرگ بشمارید.
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در صحن علنی مجلس مطرح شد

تحقیق و تفحص از وزارت نفت در دوره زنگنه
و ایجاد ۲ میلیون شغل تا پایان ۱۴۰۱

دیروز وزیر کار که برای پاسخ به سؤال 
نماینده ارومیــه از برنامه وزارت کار برای 
ایجاد حدود ۲ میلیون شغل تا پایان سال 
۱4۰۱ گفت همچنیــن دیروز نمایندگان با 
تحقیق و تفحــص از وزارت نفت در دوره 

زنگنه موافقت کردند.
جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی به 
ریاست »محمدباقر قالیباف« آغاز شد و بررسی 
سؤال یکی از نمایندگان از وزیر تعاون،کار و رفاه 
اجتماعی در دستور کار قرار گرفت. سید محسن 
دهنوی دیــروز بیانیه ۲۲0 نفــر از نمایندگان 
به مناســبت فرا رسیدن ســالروز 9 دی ماه را 

قرائت کرد.
حجت الاســلام سیدسلمان ذاکر در تشریح 
ســؤال خود از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
کشــورمان نگران کننده  در  گفت: آمار بیکاری 
اســت. حدود ۲.۵ میلیون نفــر از جوانان بیکار 
مطلق هســتند و ۲.۵ میلیون نفر آنها ناامید از 
کار و چند میلیون نفر دیگر هم به اشتغال ناقص، 
ســاعتی، فصلی، بدون بیمه و بازنشستگی و از 
کارافتادگی مشغول هستند.  بخش قابل توجهی 
از نیروهای کار هم تحت عنوان نیروهای شرکتی 
و قراردادی  کار می کنند و همواره نگران تعدیل 

و اخراج هستند.
نماینــده مردم ارومیه در مجلس شــورای 
اســلامی تاکید کرد: باید هر چه زودتر ســند 
جامع اشــتغال تهیه شــود. مشــکل بیکاری 
جوانان با گفتاردرمانی و ارائه آمار اشــتغال به 

دستگاه های مولد شغل حل نمی شود.
تشریح برنامه  های وزارت کار

 برای ایجاد اشتغال
حجت الله عبدالملکی در جلسه علنی دیروز 
مجلس شــورای اسلامی در پاسخ به سؤال سید 
ســلمان ذاکر مبنی بر علت عدم رســیدگی به 
اشتغال جوانان و افراد تحصیلکرده،گفت: بیکاری 
بعد از تورم، دومین معضل اقتصادی است و باید 
به این مســئله توجه کرد که دولت سیزدهم در 
شــرایطی کار خود را آغاز کرد که کشور دچار 
معضلات اقتصادی متعددی از جمله حجم زیاد 

بیکاری بود.
وی اظهار داشت: دولت سیزدهم برنامه ریزی 
کرده تا طی 1۸ ماه که حدوداً اواخر سال آینده 
می شود، یک میلیون و ۸۵0 هزار شغل در کشور 
ایجاد شود. ما ۷1 دستگاه متولی حوزه اشتغال 
را هماهنگ و 1۷۵ برنامه اشــتغالزایی را تدوین 
کردیم و این برنامه ها در حال اجراست. همچنین 
ایجاد یک میلیون و ۸۵0 هزار فرصت شغلی در 

قالب این برنامه ها در حال پیگیری است.
عبدالملکی گفت: علی رغم آنکه هنوز موتور 
اشتغال گرم نشده، باید بگویم که در همین چند 
ماهی که دولت سیزدهم آغاز به کار کرده، ۲1۷ 
هزار فرصت شغلی در سامانه وزارت کار به ثبت 
رســیده که 11۳ هزار فقره از این موارد دارای 

بیمه تأمین اجتماعی است.
وی با بیان اینکه امیدواریم با همراهی دولت 
و مجلس معضل بیکاری در کشــورمان حل و 
فصل شــود، گفت: دولت ســیزدهم زیست بوم 
اشتغال ایران را تثبیت کرده درحالی که تا پیش 
از این چنین شــرایطی را نداشتیم و دستگاه ها 
در زمینه اشــتغال به صورت مجزا و جزیره ای 

کار می کردند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به 
مصوبات اخیر شورای عالی اشتغال، افزود: مطابق 
بــا یکی از مصوبات این شــورا، ۳۲هزار میلیارد 
تومان در بودجه سال 1۴01 برای اشتغال در نظر 
گرفته می شــود. علاوه بر این، 1۶0 هزار میلیارد 
تومان به عنوان تسهیلات اشتغال در نظر گرفته 

خواهد شــد که ۶0 هزار میلیارد تومان از آن به 
صورت قرض الحسنه و 100 هزار میلیارد تومان 
از این تسهیلات هم بر اساس مصوبه شورای پول 

و اعتبار خواهد بود.
عبدالملکی متذکر شد: همیشه ما گله مند 
بودیم که بسیاری از وام ها به ویژه وام های کلان 
تبدیل به اشــتغال نمی شود که ما به دنبال آن 
هستیم این رویه را تغییر دهیم. هدایت نقدینگی 
به ســمت اشتغال یکی دیگر از مصوبات شورای 
عالی اشــتغال کشور است. همچنین ما با بانک 
مرکزی توافــق کردیم افرادی که وام های کلان 
دریافت می کنند، باید تعهد ایجاد اشتغال با بیمه 
را دهند. برای مثال فردی که ۵00 میلیون تومان 
وام برای ایجاد اشتغال دریافت می کند، باید تعهد 
لازم در این زمینه دهد و ما حتماً بر عملکرد آنان 

نظارت می کنیم.
وزیر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی گفت: 
همچنین در حوزه آموزش فنی و حرفه ای روی 
مشاغل مهارت محور و کم سرمایه بر تمرکز کردیم 
و تأکید ما بر این اســت که این مسئله در همه 
استان ها دنبال شود. بنده باید این خبر را بدهم 
حدود 1۴0 شغل شناسایی شده که به کمتر از 

۲0 میلیون تومان سرمایه نیاز دارد.
عبدالملکی اظهار داشــت: یکــی دیگر از 
اقدامات ما دربــاره پنجره واحد مجوزها بود که 
وزارت امور اقتصادی و دارایی و همه دستگاه ها 
مکلف شدند در این زمینه همکاری کنند و فقط 
یک درگاه باید برای صدور مجوز اشتغال در نظر 

گرفته شود.
وی تصریح کرد: همچنین مردم برای دریافت 
مجوز مشاغل خانگی یکسری مشکلات داشتند 
که ما مصوب کردیم مشــاغل خانگی از حالت 
مجوزمحوری به فردمحوری تبدیل شــود و در 
حال تدوین سازوکار اجرای آن هستیم. درواقع 
لازم نیست که افراد برای ایجاد مشاغل خانگی 
مجوز دریافت کنند، بلکه به صورت سیستمی و 
در سامانه ای باید اطلاعات خود را ثبت کنند و سه 

روز بعد مجوز برای آنان صادر می شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تأکید کرد: 
ما صندوق ها و شــرکت های زیرمجموعه وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی را نیز مکلف کردیم 
کــه اقدامــات لازم را جهت ایجاد اشــتغال در 
دستور کار خود قرار دهند. همچنین به مدیران 
شــرکت ها و صندوق ها تأکید کردیم که معیار 
ارزیابی آنان، ایجاد اشــتغال است و در صورتی 
که در این زمینه کاری انجام ندهند و کم کاری 

کنند، برکنار می شوند.
عبدالملکی گفت: علاوه بر این، سامانه جامع 
کاریابی در وب سایت اصلی وزارت تعاون، کار و 
رفــاه اجتماعی، کار خودش را آغاز کرده و افراد 
جویای کار می توانند در آنجا اطلاعات خود را ثبت 

کنند. ما حتماً تمام توانایی خود را برای هماهنگی 
دستگاه های مختلف جهت ایجاد شغل در کشور 
به کار می گیریم و قطعاً طی ماه های آینده گزارش  
دقیق تری از عملکرد دولت در زمینه اشتغال به 

مجلس ارائه خواهیم داد.
باید به دولت برای ایجاد اشتغال زمان داد

محمدباقر قالیباف در جلســه علنی دیروز 
مجلس شــورای اســلامی و پس از توضیحات 
حجت الله عبدالملکی درباره وضعیت اشــتغال 
کشور گفت: بحث مربوط به اشتغال از اولویت های 
جدی و اول کشور است. همواره مشکل اشتغال در 
کشور ما به ویژه در چند سال گذشته وجود داشته 
و یکسری عقب ماندگی ها در زمینه اشتغال داریم.
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
باید به این مسئله توجه کرد که در این دوره کوتاه 
از آغاز به کار دولت جدید دو نوبت شورای عالی 
اقتصادی به ریاست رئیس جمهور تشکیل شده 
و وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم در زمان 
رای اعتماد و هم در دیگر توضیحات خود همواره 

تاکید کرده به دنبال رفع معضل بیکاری است.
قالیباف تاکید کــرد: ما باید حدود ۵،۶ ماه 
به دولت فرصت دهیم تا برنامه های خود را برای 
ایجاد اشتغال دنبال و عملیاتی کند. البته مجلس 
شــورای اســلامی باز هم در روزهای سه شنبه 
عملکرد دســتگاه ها و وزارتخانه های مختلف در 
زمینه ایجاد اشتغال و رفع بیکاری و وعده وزیر 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی در این زمینه را 

پیگیری خواهد کرد.
تحقیق و تفحص از وزارت نفت در دوره زنگنه

نمایندگان در جلســه علنی دیروز مجلس 
شــورای اسلامی، با تقاضای تحقیق و تفحص از 
عملکرد وزارت نفت در دوران بیژن زنگنه با 1۶۲ 
رأی موافــق، 1۵ رأی مخالف و ۶ رأی ممتنع از 
مجمــوع ۲۳0 نماینده حاضر در صحن موافقت 
کردند. محورهای این تحقیق و تفحص شــامل 
1۵مورد است که برخی از آنها به شرح زیر است:

1- علــت اهمال، قصور و ترک فعل درعدم 
توســعه برخی میادین مشــترک با عدم النفع و 
خســارت فراوان چند ده میلیارد دلاری )چند 

صد هزار میلیارد تومانی( چیست؟
۲- دلایل عدم توفیق در دیپلماســی انرژی 
و عدم پیگیری و عقد قراردادهای نفتی و گازی 
در عرصه بین الملل و منطقه با توجه به خسارات 

فراوان مالی و پولی برای کشور چه بوده است؟
۳- علت شــتابزدگی در واگــذاری بلاوجه 
بســته های نفتی EPD و EPC وعدم رعایت 
اولویت توســعه میادین مشترک نفتی و گازی 
و لحاظ صلاح و صرفه کشــور با توجه به تکلیف 

قوانین بالادستی چیست؟
۴- اجرای طرح های پتروشیمی فاقد زنجیره 
لازم و تخصیص خوراک به طرح های غیراولویت 

دار در مناطق فاقد سند توسعه و آمایش سرزمین 
با چه توجیهی انجام می پذیرد؟

۵- علت حذف سهمیه بندی سوخت و حذف 
کارت سوخت و وارد آوردن خسارات فراوان مالی 

و پولی به نظام اقتصادی کشور چه بوده است؟
۶- علت پافشــاری بر شــیوه نامه دستوری 
O&M وعدم التزام به شــرایط آن و فلج  سازی 

تولید بر چه مبنایی صورت می گیرد؟
۷- علی رغــم گذشــت ۸ ســال از وزارت 
جناب زنگنه و در راســتای کاهش خام فروشی 
چرا هیچ گونه ظرفیت پالایشــی جدید احداث 

نشده است؟
۸- با توجه به ســپری شدن روزهای پایانی 
عمــر دولت تدبیر و امید، علت انعقاد شــتابزده 

قراردادهای نفتی و گازی چیست؟ و...
دیگر اینکه براساس رای اعضای کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، »حسن 
همتی« نماینده شهرستان های تکاب و شاهین 
دژ به عنوان رئیس هیئــت تحقیق و تفحص از 
مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 

انتخاب شد.
موافقت با انتقال آب از دریای عمان

 به سیستان  و بلوچستان
نمایندگان در جلســه علنی دیروز مجلس 
شورای اسلامی، با ۲10 رأی موافق، 10 مخالف 
و ۴ رأی ممتنــع از مجموع ۲۴0 نماینده حاضر 
در جلسه با کلیات طرح انتقال آب از دریای عمان 

به استان سیستان و بلوچستان موافقت کردند.
عبدالجلال ایری، سخنگوی کمیسیون عمران 
مجلس گزارش کمیسیون متبوعش درخصوص 
طرح مذکور را قرائت کرد و گفت: در حال حاضر 
مشکل اساسی کشور، تامین آب است. همچنین 
در شرایط کنونی نمی توان از منابع آب زیرزمینی 
برداشــت کرد و باید این آب را از دریای آزاد که 

به اقیانوس راه دارد، تامین کرد.
وی بیــان کرد: طرح انتقــال آب از دریای 
عمان به سیســتان و بلوچستان هیچ منافاتی با 
قانون ندارد و توســط کارشناسان مورد بررسی 

قرار گرفته است.
انتخاب رئیس  و اعضای کمیسیون تلفیق

عصر دیروز اولین نشست کمیسیون تلفیق 
لایحه بودجه ســال 1۴01 برگزار و حمیدرضا 
حاجی بابایــی به عنوان رئیس این کمیســیون 

انتخاب شد.
همچنین »سید محسن دهنوی« و »ابراهیم 
عزیزی« به عنوان نواب رئیس کمیسیون تلفیق 
بودجــه انتخاب شــدند. »رحیــم زارع« نیز 
ســخنگوی کمیســیون تلفیق بودجه 1۴01 
شد. دیگر اینکه علی اصغر باقرزاده و رحمت الله 
نوروزی نیز به عنوان دبیران کمیسیون تلفیق 

انتخاب شدند.

اصفهان- خبرنگار کیهان: 
مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکه در 
حاشــیه بازدید عضو کمیسیون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی 
از خطوط تولید، تصفیه خانه پساب صنعتی و 
تصفیه خانه استحصال پساب شهری شرکت 
فولاد مبارکه با بیان این که این بنگاه صنعتی 
بزرگ ترین صنعت ملی و کارخانه فولادسازی 
خاورمیانه اســت، اظهار کرد: فولاد مبارکه 
همواره در ســازندگی کشور پیشرو بوده و 
توانسته رسالت خود را با ایفای مسئولیت های 
اجتماعی به بهترین شکل ممکن انجام دهد.
محمدیاسر طیب نیا افزود: شرکت فولاد مبارکه 
در حوزه تخصصی توانســته کشــور را در زمینه 
واردات انواع ورق های فــولادی مورد نیاز صنایع 
خودروســازی، لوازم خانگی و صنایع زیردســتی 

بی نیاز کند. وی با اشاره به پروژه های زیرساختی 
نظیر توسعه نیروگاه توسط شرکت فولاد مبارکه 
اذعان داشــت: ســاخت نیروگاه 1۵00 مگاواتی 
در برنامه های توســعه ای شــرکت فولاد مبارکه 
قرارگرفته که امیدواریم در کمترین زمان ممکن 

به سرانجام برسد.
طیب نیا با اشاره به خلأهای موجود در زمینه 
حامل های انرژی گفت: توسعه اقدامات زیرساختی 
در حمل ونقل جاده ای و ریلی از دیگر اهداف فولاد 
مبارکه است؛ چراکه باید هم زمان با افزایش میزان 
تولید، در بخش زیرساخت های حمل ونقل ریلی نیز 

سرمایه گذاری انجام می شده است.
وی بــا تأکید بر ضرورت ســرمایه گذاری در 
بخش های زیرســاختی بیان کرد: فلات مرکزی 
ایران با محدودیت آب مواجه اســت اما متأسفانه 
نگرشــی صنعت ســتیز ، مســائل مربوط به آب 

را در پیونــد با صنایــع قرار می دهــد و این در 
حالی اســت که کشــورهای توسعه  یافته صنعت 
را متناســب با محیط  زیســت پیــش می برند؛ 
 اتفاقــی که به بهترین شــکل در فــولاد مبارکه

رخ  داده است.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه متناسب بودن 
توسعه صنعت با محیط  زیست را از شالوده های مهم 
این شرکت مطرح کرد و توضیح داد: شرکت فولاد 
مبارکه در پیاده سازی صنعت سبز پیشرو است و 
بــا اقداماتی که در مصرف بهینــه آب انجام داده 
توانسته سرآمد فولادسازان جهان شود، به گونه ای 
که برای تولید هر تن فولاد خام تنها ۲.۲ مترمکعب 
آب مصرف می کند، اتفاقی کم نظیر که در جهان 

همتا ندارد.
وی با اشاره به اقدامات شرکت فولاد مبارکه در 
مصرف بهینه آب ادامه داد: بهینه سازی و کاهش 

مصــرف آب در فرایند تولید، جمع آوری و انتقال 
پســاب 9 شــهر و همچنین تصفیه و بازچرخانی 
پساب صنعتی شرکت جهت تأمین بخشی از نیاز 
آبی فولاد مبارکه در یک دهه گذشته انجام  شده و 
امروز بیش از نیمی از نیاز آبی این شرکت از طریق 

پساب تأمین می شود.
طیب نیــا در پایان با تأکیــد بر رویکرد فولاد 
مبارکه در کاهش برداشــت آب خام و رســاندن 
آن بــه صفــر درصد اظهــار داشــت: امیدواریم 
به جای اظهارنظرهای غیر کارشناسی و غیرمنصفانه 
در خصوص مصرف آب صنعت، به این نکته دقت 
شود که صنعتی نظیر شرکت فولاد مبارکه زمینه 
اشتغال ۲0 هزار نفر را به صورت مستقیم و ۳۵0 
هزار نفر را به طور غیرمســتقیم در کشــور فراهم 
کرده و همواره توسعه را متناسب با محیط زیست 

مدنظر قرار داده است.

اصفهان- خبرنگار کیهان: 
مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان اظهار 
داشت: ۲۱ مانع برای ازدواج و فرزندآوری در 
کشور شناسایی شــده که با شناسایی این 
موانع برنامه ریزی برای فرزندآوری و ازدواج 
در دستور کار قرار خواهد گرفت و تسهیلاتی 

برای این امر اختصاص می یابد.

حسین غفرانی در نشست با خبرنگاران گفت: 
نرخ رشد جمعیت در سال 1۳۷۵ به 1.9 رسید و 
این روند کاهشــی نرخ جمعیت تا سال 9۵ ادامه 
داشــت که این عدد به 9۷ صدم درصد رســید و 
پنجره جمیعتی استان در سال 9۵ با جمعیت ۵ 
میلیون و ۷۵0 هزار نفر بســته شد که با این روند 
در سال 1۴۲۵ حدود ۳0 درصد از جمعیت استان 

اصفهان بالای ۶۵ سال خواهند بود.
غفراني کجاني بابیان اینکه با شتابی که افزایش 
جمعیت را در ســال ۶۵ داشتیم به همان میزان 
نیز شتاب افزایش جمعیت سالمندی را در کشور 
خواهیم داشت، گفت: از این رو دغدغه مربوط به 
فروچاله جمعیتی در کشور کاملًا درست و باید در 

این زمینه برنامه ریزی جدی شود.

 مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان با اشاره 
به اینکه در سال  99 حدود ۵۶ هزار و ۳9۴  تولد 
ثبت شــده، اظهار داشت: نســبت به سال 9۸ با 
حدود هشــت درصد کاهش نرخ ولادت سالیانه 
مواجه شــدیم و این در حالی اســت که در  سال 
9۸ نسبت به سال 9۷ کاهش 1۶ درصدی تولد را 

در استان داشته ایم.

همدان- خبرنگار کیهان:
اســتاندار همدان با اشاره به اینکه 
سرمایه گذاران مولدهای برق کوچک در 
استان پشتیبانی و حمایت می  شوند گفت: 
تولیدکنندگان باید برای کاهش فشار و 

تامین نیروی برق مورد نیاز واحد خود، 
نیروگاه های کوچک احداث کنند. 

علیرضا قاسمی فرزاد در کارگروه تسهیل 
و رفع موانع تولید اســتان با اشاره به اینکه به 
دلیل خشکسالی و کمبود آب در نیروگاه های 

آبی، در همدان با کســری برق مواجه هستیم 
افزود: از نظر کارشناسان، احداث نیروگاه های 
chp بهترین راهکار برای حل این مشکل است.

وی با بیان اینکه مصرف این نیروگاه ها از 
گاز شــهری است و با تولید نیروی الکتریکی 

از آلودگی هــای زیســت محیطی جلوگیری 
می کند عنوان کرد: در شرایط سخت تحریم 
تلاش شــده تا با مانع زدایی و نگاه حمایتی، 
صنعتگران و تولیدکننــدگان بتوانند به کار 

تولید ادامه دهند. 

همدان- خبرنگار کیهان:
نماینده ولی فقیه در استان همدان با بیان 
اینکه امروز جامعه نیازمند امیدآفرینی نسبت 
به آینده کشور است گفت: تمام تمرکز دشمن 

تزریق یاس و ناامیدی در جامعه است. 
آیت الله حبیب الله شعبانی در ستاد برگزاری 
مراســم دهه فجر با اشــاره به اینکه امسال باید 

رویکــرد امید آفرینــی در برنامه هــای دهه فجر 
پررنگ دیده شــود افزود: میزان این امیدآفرینی 
و اثرگذاری بر روی مخاطبان در مراسم ها باید بر 

اساس تحلیل های واقع بینانه باشد.
وی بــا ذکر این نکته که مقام معظم رهبری 
بارها بر لزوم توجه به »جهاد تبیین« تاکید داشتند 
عنوان کرد: این مسئله بسیار مهم و اساسی است 

که واقعیت ها را به صورت صادقانه و موثر در جامعه 
برای مردم تبیین کنیم.

نماینده ولی فقیه در اســتان همدان با اشاره 
بــه اینکه برای اثرگذاری برنامه ها در بین اقشــار 
مختلف  باید به آسیب شناسی و ارزیابی برنامه ها 
پرداخت خاطرنشان کرد:  باید کمیته ای برای تحلیل 
گزارشات و تحلیل های محتوایی برنامه ها تشکیل 

شود و نسبت به رفع نواقص موجود قبل از برگزاری 
جلسه اقدام شود. 

وی با گرامیداشــت ســالروز حماسه 9 دی، 
یادآور شــد: حماسه 9 دی نشــان داد که مردم 
در حمایت از اســلام و پاسداری از نظام و عقاید 
خودشــان با هیچ کس تعارفی ندارند و با جان و 

مال از ناموس این کشور دفاع می کنند.

از سوی مدیر عامل عنوان شد

سرآمدی فولاد مبارکه اصفهان در جهان با بهینه سازی مصرف آب 

 مدیرکل ثبت احوال استان اصفهان:

۲۱ مانع برای ازدواج و فرزندآوری در كشور شناسایی شده است

استاندار همدان:

سرمایه گذاران حوزه برق حمایت می شوند

نماینده ولی فقیه در همدان:

جامعه نیازمند امید آفرینی نسبت به آینده است

بقیه از صفحه ۲
گاف بی بی سی فارسی

 در القای شکست مذاکرات وین
در حالی که برخی اخبار و گزارش های منتشــره از 
موفقیت آمیز بودن و روبه جلو بودن هشتمین دور مذاکرات 
در وین حکایت دارد اما رســانه های اپوزیسیون و معاند 
تلاش می کنند با وارونه نمایی، ســانور و تحریف واقعیات 

القا کنند که مذاکرات به بن بست رسیده است.
بر اســاس گزارشی که فارس منتشر کرد، شبکه 
تلویزیونی »بی بی ســی فارسی« شــب سه شنبه با 
هدف القای شکست مذاکرات گروه 1+۴ با جمهوری 
اســلامی ایران در وین، ادعایی را به نقل از »انریکه 
مورا« مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا نقل 
کرد که حاکی از آن بود که دور تازه مذاکرات وین، 
شروع نشده، به اتمام رسیده است؛ دروغی که ساعاتی 
بعد، مدیران این شبکه را وادار به حذف و جایگزینی 

خبر قبلی کرد.

اولین واکنش آمریکا
 به برگزاری دور هشتم مذاکرات وین

خبرنگار سی ان ان به نقل از ند پرایس سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا نوشت که اظهارنظر درباره دور هشتم مذاکرات 
وین را که از دوشــنبه )۶ دی ماه/ ۲۷ دســامبر( برای لغو 
تحریم های ظالمانه و یکجانبه آمریکا علیه ایران، آغاز شده 

است، »خیلی زود« است.
خبرنگار ســی ان ان روز دوشنبه به وقت محلی به نقل 
از ند پرایس سخنگوی وزارت خارجه این کشور نوشت که 
رابرت مالی، فرســتاده ویژه آمریــکا در امور ایران، هیئت 
آمریکایی را برای هشتمین دور مذاکرات هسته ای ایران که 

امروز در وین آغاز می شود، هدایت خواهد کرد.
این خبرنگار به نقل از ســخنگوی وزارت امور خارجه 
آمریکا که کشورش برجام را نقض کرده و دولت بایدن نیز 
صرفا ادعای بازگشت به این توافق را تکرار کرده و هنوز هیچ 
اقدام عملی انجام نداده است، اظهار داشت هنوز خیلی زود 
است که بگوییم ایران با رویکرد سازنده تری بازگشته یا خیر.

تمركز بر لغو تحریم ها، راستی آزمایی و تضمین 
در دور هشتم  مذاكرات وین

در آستانه دومین سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی تصاویری با نوشته های »نحنُ قاسم« در خیابان های غزه نصب 
شده، دیدن این تصاویر در کنار یادآوری تلاش دشمنان برای ایجاد تفرقه و نیز ترور سرداران جبهه مقاومت برای از پا 
درآوردن این حرکت، کلام خدا را به یاد می آورد که »می خواهند نور خدا را با دهان خود خاموش کنند و حال آنکه خدا 

گرچه کافران را ناخوش افتد نور خود را کامل خواهد گردانید.«

نحـنُ قـاسـم
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